
Javaslat az MBSZ Közgyűlése részére 
 

5. napirendi pont: Alapszabály módosítás 2024. évi Közgyűlésre 

Előterjesztő: MBSZ Elnöksége 

 

 

Tisztelt Közgyűlés! 

 

Az Alapszabály módosítását az alábbi 3 pontban, a jelölés szerint javasoljuk: 

 

1. MBSZ Alapszabály 9. § 4./ pont: 

 

„Az Elnökség 25 27 főből áll.  

Az elnökség tagjai: 

az elnök 

az alelnök(ök) 

a Kozma István Magyar Birkózó Akadémia Alapítvány (KIMBA) bírósági 

nyilvántartásba bejegyzett törvényes képviselője és a határon túli magyar 

sportakadémia (sportakadémiák) által (közösen) jelölt személy (állandó tagok) 

az elnökségi tagok” 

 

2. MBSZ Alapszabály 8. § 14./ a) pont: 

 

„A jelölőlistára az elnöki tisztség vonatkozásában a legalább húsz, egyéb tisztségek 

vonatkozásában a legalább tíz érvényes jelöléssel rendelkező személyek kerülhetnek, a tagok a 

javaslataikat a Közgyűlés kezdete előtt legalább négy héttel korábban írásban nyújthatják be a 

hivatalban lévő Elnökség által kijelölt Jelölő Bizottsághoz. Az Elnökség két állandó tagja (9. 

§ 4./ pont) esetében a Szakszövetség tagjainak jelölésére nincs szükség, de az ő elnökségi 

tagságuknak is feltétele – a törvényben meghatározott egyéb feltételek (pl. a tisztség 

elfogadása stb.) mellett – a Közgyűlés által történő megválasztásuk.”  

 

3. MBSZ Alapszabály 8. § 14./ b) pont 2. alpont első bekezdés: 

 

„az Elnökség két állandó tagja (9. § 4./ pont) esetében, továbbá amennyiben pont annyi jelölés 

van különböző tisztségviselők választására, mint ahányat választani kell, úgy a választást nyílt, 

a jelöltek nevének betűrendben történő felsorolásával, egyenkénti szavazással lehet eldönteni,” 

 

 

Indoklás: 

 

A Kozma István Magyar Birkózó Akadémia a magyar utánpótlás birkózás bázisa, szakmai 

fejlesztésének motorja, így megkerülhetetlen a magyar birkózósportban. Ezért szükséges a 

képviselete az elnökségben. 

Stratégiánk része a határon túli fiatal magyar birkózók felkarolása, sportolásuk magas szintű 

biztosítása. Erre jött létre a Vajdasági Magyar Birkózó Akadémia is. Hosszútávú terveink között 

szerepel további Akadémiák létrehozása a határokon túl. Jelenleg egy határon túli Akadémia 

működik, ezért ennek elnöke kerülne be jelenleg az elnökségben reprezentánsként. 

A későbbiekben az Akadémiák közösen képviselnék magukat az elnökségben. 

 


